
13  NOTES INFORMATIVES MUNICIPALS

Aprovar el següent expedient de modificació de crèdits:

 I.  pROCEDÈNCIA DEL FONS

Segons l’informe emès per la Intervenció i en base al detall contingut en 
ell, els mitjos per a finançar este expedient són:

a)- Operació de Crèdit RDL5/2009......................... 300.000,00 €

II. FINALITATS A QUÈ ES DESTINA: CRÈDITS EN AUGmENT
A) Suplements de Crèdit

Les partides insuficientment dotades, les despeses previstes de les quals 
es consideren urgents i no poden demorar-se al pròxim exercici, són les 
quals a continuació es relacionen i pels imports que es detallen: 

partida Denominació Euros
1 212  Edificis i construccions 20.000,00
1 22706  Estudis i Treballs Tècnics 110.000,00
4 22607  Festes 150.000,00
4 22707  Treballs d’empreses 20.000,00

TOTAL SUPLEMENTS DE CRÈDIT 300.000,00

Sotmessa la proposta a votació s’aprova per cinc vots a favor, del Sr. 
Alcalde i el grup JNP, i quatre vots en contra del Grup Popular.

El portaveu del Grup Popular Sr. Zaragozà Muñoz en la seva explicació de 
vot diu que el grup JNP una vegada més diu que puja els impostos.

El Sr. Alcalde respon que això que afirma el Sr. Miguel Zaragozá no és així 
i que el JNP no puja els impostos.

El Sr. Zaragozà Muñoz diu que ho explicarà a la seva manera i demostra 
la seva falta de capacitat per  a portar el poble endavant i amb este 
nombre altisonant s’amaga la incapacitat per a resoldre problemes del 
municipi i s’amaga una pujada soterrada d’impostos, i que no pareix un 
pla de sanejament sinó un pla de neteja de les butxaques dels covarxins 
i covarxines, que li pareix correcte tot el que siga millorar l’economia de 
l’ajuntament, però no que siguen els veïns els grans perjudicats. Que 
de la liquidació del dos mil vuit es dedueix que l’ajuntament devia tres 
cents vuitanta cinc mil euros, aproximadament, en factures, i que eixes 
factures corresponen al dos mil vuit, i el JNP porta governant des de 
dos mil set i en les mesures aprovades ja s’inclou la pujada de l’IBI en el 
vint per cent, que el grup municipal del PSOE, quan estava el Sr. Viol, ja 
va pujar l’IBI un cinquanta tres per cent, i en la situació actual de crisis 
la pressió fiscal es pot fer insuportable. Que altra medida és l’obtenció 
de subvencions, però en l’actual situació no es pot ficar quantitat. La 
tercera medida demane la participació dels particulars, però en este pla 
buidaran les butxaques de tots. Que en la quinta medida el pla del JNP és 
desfer-se del patrimoni municipal per a poder afrontar el sanejament i este 
tema s’ha de tractar amb molt de tacte. Llig la sexta medida sobre millora 
de la gestió tributària, que obre a l’expedient, i que l’únic que es pot 
deduir és més impostos. Que les mides per a reduir gastos ara diu que cal 
reduir la plantilla, i pregunta si ara es donen compte que plantilla, desprès 
d’augmentar un trenta per cent les partides de personal els darreres anys; 
la segona medida es controlar les despeses del serveis i que pareix que 
ara s’adonen que es poden fer las mateixes faenes en menys hores; la de 
refinançament pensen que és bona  però sense tocar les butxaques dels 
veïns, i que el deute no és la quantitat que es va dir a esta taula, ja que del 
deute viu, tres cents noranta nou mil euros es deuen perquè el grup JNP  
obrir les vivendes per a persones majors, i si estigueren obertes el deute 
avui seria dos cents seixanta nou mil euros, lo que demostra que la gestió 
del partit popular no és tan mala com han dit. 

Que el més remarcable és que del préstec, cent deu mil euros van 
destinats  a pagar estudis tècnics i això és una barbaritat i el poble es 
mereix una explicació, i que pareix que no és important per a consultar-
lo als veïns i veïnes segons la promesa electoral del JNP; que només 
consulten temes que no afecten les butxaques.

El Sr. Alcalde diu que vol aclarir el tema de l’IBI ja que el Sr. Miguel 
Zaragozá només fa demagògia. El Sr. Alcalde comenta al respecte que  
no s’han tocat els valors impositius dels immobles,  que el que es farà 
és una revisió d’aquells immobles que no estan pagant el que haurien 
de pagar i que l’augment estimat de la recaptació és per eixe motiu, no 
perquè hi haja cap increment impositiu i diu que el Sr. Zaragozà Muñoz 
és un demagog.

El Sr. Zaragozà Muñoz diu que sí, però la gent a pagar.

El Sr. Alcalde diu que cadascú pagarà el que li pertoque pagar, i cedeix la 
paraula a la Sra. Montull Rodrigo, la qual llig la següent explicació de vot:

El vot del nostre grup és afirmatiu i volíem aclarir els motius que ens 
han portat a prendre la decisió d’acollir-nos al PLA DE SANEJAMENT 
DE MESURES EXTRAORDINÀRIES PER AL PAGAMENT DE DEUTES 
PENDENTS AMB EMPRESES I AUTÒNOMS establert pel REAL DECRET-
LLEI 5/2009 DE 24 D’ABRIL. 

Tots sabem que cada any, l’Ajuntament aprova uns pressupostos en els 
que es contemplen i es fa una previsió d’ingressos i despeses per a l’any 
en qüestió. La situació perfecta seria que a final d’any estos pressupostos 
queden executats de la manera més ajustada possible, especialment pel 
que fa als gastos. És dir, i per que tots ho entenguem: parlem per exemple 
de la partida de festes. Si en esta partida el pressupost diu que ens hem 
de gastar un màxim de 140.000 euros, això és el que ens hem hagut de 
gastar com a màxim i a 31 de desembre haver pagat totes les factures 
de les festes d’aquest any i que la partida quede a 0 o en un romanent 
positiu, com a més millor. Este seria el funcionament normal de cadascuna 
de les partides de gastos.

Però per desgràcia açò no funcione així i eixe és el gran problema que 
nosaltres pensem que s’ha de solucionar. 

Al  mes de juny de 2007, quan el JNP comença a governar en este 
Ajuntament, ens trobem amb una situació econòmica que, malauradament 
ens sorpren força, perquè no podíem imaginar que el tema econòmic 
funcionara d’aquesta manera. 

Les partides de gastos, especialment les del Capítol II, gastos corrents 
del pressupost, no reflectien els de l’any, sinó més bé els d’anys anteriors, 
de tal forma que s’havia esgotat la consignació i per tant no es permetia 
pagar els gastos originats en l’exercici que estàvem.

Quan vam preguntar com era possible esta situació, ens van explicar 
que venia d’anys anteriors. Per explicar-ho de manera ben clara, hem 
de retrocedir en el temps, hem de tenir en compte sobretot, quina és la 
situació en els dos canvis de  legislatura anteriors a l’actual.
Miguel Zaragozà i el seu equip entren a MANAR en l’Ajuntament de Les 
Coves en el mes de maig de 2003. Ara anem a parlar d’exercicis complets 
per entendre-ho millor.

A 31 de desembre de 2002, les obligacions de pagament vençudes i 
pendents de pagar eren de  95.423,69 euros ( uns 15 milions i pico de  
ptas) . Gema Torres va deixar el càrrec d’alcaldessa en l’estiu de 2003. 


